
De algemene beschouwingen zijn het hoogtepunt van het democratische proces in het jaar voor de 

stad en de gemeenteraad, helaas heb ik er deze keer een ander gevoel bij. Er is een andere orde in de 

Goudse gemeenteraad, we hebben opeens ‘bestuurspartijen’, vroeger was er coalitie en oppositie, en 

in 2022 hebben we afgesproken dat we hier niet meer over spreken, alle partijen hebben hoofdstuk 1 

ondertekend, ook Gouda Vitaal hoewel ik daar als partijlid van Gouda Vitaal in 2022 zeer kritisch over 

was. In het voorjaar zijn er opeens bestuurspartijen, die samen overleggen over een 

voorjaarsakkoord  wat uiteindelijk dus een herfstakkoord werd. De oppositie heeft totaal geen 

inspraak gekregen dus, ook geen informatie. Die kwam pas vorige week. 

Er was maar weinig tijd om de voorstellen te bestuderen, bovendien hebben wij geen illusie dat 

Gouda Vitaal ook maar iets kunnen wijzigen aan de voorstellen van de bestuurspartijen. Eigenlijk 

zitten wij hier twee avonden er voor spek en bonen erbij. 

Gouda Vitaal maakt zich ongerust over plannen als het gasloos maken in 2040 van heel Gouda, 

zonder dat er echt hulp komt voor de inwoners die hier mee te maken krijgen. Recent heeft Gouda 

Vitaal samen met de PvdD hier nog artikel 39 vragen over gesteld. Een stad als Gouda die toch al 

geplaagd word door een grote leegstand worden ondernemers weggejaagd of op hoge kosten 

gejaagd door de zero emissiezone, toegankelijkheid openbare ruimte krijgt een lagere prioriteit 

volgens het herfstakkoord, toegankelijkheid wat een belangrijk punt is voor onze stad. Maar het VCP 

gaat door, stokpaardje van dit college. Ook lasten verzwaring voor de inwoners staan in het voorstel, 

en participatie krijgt een lagere prioriteit. Participatie was toch al een sluitpost in Gouda, meestal 

doen we dit pas als het voorstel door de raad gejaagd is. Ik was niet van plan om verder inhoudelijk 

op de begroting of herfstakkoord in te gaan. Het heeft geen nut, de bestuurspartijen hebben alles 

afgevinkt en de oppositiepartijen krijgen toch geen ruimte of mogelijkheden om iets bij te dragen aan 

de voorstellen. Wij Gouda Vitaal heeft ook verder geen vragen, vragen waar toch geen antwoorden 

op komen. Ik stop er dan ook maar mee, het feestje van democratie gaat vanavond aan onze stad 

voorbij en ik heb toch ook maar 5 minuten. Deze keer meer dan genoeg, hopelijk kom ik volgend jaar 

wel tijd tekort. Wat ik nog wil opmerken is dat het even moeilijk wordt valt de coalitie terug op oud 

gedrag en wordt raadsbreed samenwerken vermeden. Hoofdstuk 1 is een lege letter gebleken en kan 

wat Gouda Vitaal betreft vervallen.  

Ik sluit niet af met de woorden van een grote filosoof, maar met de woorden van Clown Bassie ‘Altijd 

blijven lachen’. 


